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Colofon
‘De Grote Münsterlander’ is het officieel orgaan van de
Nederlandse Grote Münsterlander Vereniging (NGMV) Dit
blad verschijnt drie keer per jaar in een oplage van 300
exemplaren. De NGMV is een vereniging van ongeveer 300
leden en is opgericht in 1975 te Malden.
De leden van de NGMV krijgen dit blad automatisch thuis
gezonden.
 
Adres:
Nederlandse Grote Münsterlander Vereniging
p/a  J.R.Stuutstraat F 84, 9663 SJ     Nieuwe Pekela
E-mail: secretaris@grotemunsterlander.nl
Website: www.grotemunsterlander.nl
ABN AMRO bank:  46.92.60.505, t.n.v. NGMV
BIC:  ABNANL2A,
IBAN: NL41 ABNA 0469 2605 05
 
De NGMV is erkend door de Raad van Beheer op Kynolo
gisch gebied in Nederland d.d. 12 februari 1976, V.W.O.V.
van de Koninklijke Jagersvereniging en ingeschreven in het
register van de Kamer van Koophandel te Nijmegen onder
nummer V40144438.
 
Redactie
Monique van Berkel, Nico Engels, Gitte Hoefman en Marcia
van der Kraan 
E-mail: redactiegrotemunsterlander@gmail.com
 
Advertenties
Tarieven voor de advertenties: zie elders in dit blad.
De sluitingstermijn voor de advertenties is 2 weken voor de
verschijningsdatum.
 
Lidmaatschap
Vanaf 1 januari gelden de volgende tarieven: hoofdlid € 25
per jaar en gezinslid € 10 per jaar. Inschrijfgeld voor nieuwe
leden is € 7,50. Opzeggen kan uitsluitend schriftelijk 1
maand voor het einde van het verenigingsjaar bij:
Janine van der Hoeven, Bosslagstraat 20, 6941 SM   Didam.
 
Verantwoordelijkheid
De Nederlandse Grote Münsterlander Vereniging is niet
verantwoordelijk voor de gepubliceerde advertenties. De
auteurs blijven verantwoordelijk voor de inhoud van hun
artikel. Door publicatie neemt de NGMV geen enkele ver
antwoordelijkheid op zich. Overname van artikelen, illustra
ties, foto’s of gedeelten daarvan is zonder schriftelijke toe
stemming niet toegestaan.
 
Druk
EDITOO
Schaapsdrift 49, 6824 GP  Arnhem.
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Cover
I am Jutta uut 't Vossebeltseveld, Seefest Cosmos, Amber
van Walborgh, Gundog Nova uut 't Vossebeltseveld,
Frouke vom Diebeswinkel, Roxy 
 
FOTOGRAAF; Gitte Hoefman

Van de voorzitter
Het zijn de donkere dagen voor Kerst en het zijn met recht
donkere dagen. Een totale lock-down,  bedrijven en winkels
sluiten en de uitnodiging om de Kerstdagen samen te vieren
kun je maar naar drie personen versturen. Het heeft een
enorme impact op ons land. Mensen raken hun baan kwijt
en op Radio 538 wordt al een hele week gebedeld om geld
voor de Voedselbank omdat naar schatting een miljoen
mensen daar gebruik van zouden moeten maken. En dat
in een land met zo veel welvaart.
 
Het kabinet vaardigt harde maatregelen uit. Door veel
mensen wordt dat begrepen en door andere weer niet. Die
laatste staan met rijen te wachten voor de attracties van
de Efteling om vervolgens te gaan lunchen in de overvolle
Ikea. Anderen hebben een reis geboekt naar de overzeese
gebiedsdelen van dit Koninkrijk om dat dat de enige reis
bestemming was waar men nog naar toe mocht. Ik blijf
liever thuis. Voor mijn en andermans gezondheid.
 
Als voorzitter van de “club der zwart-witten” weet ik dat niet
alles zwart is maar zeker ook heel veel wit. Maar dat moet
je willen zien. We hadden aanvankelijk geen Algemene
Leden Vergadering maar laat in het jaar kwam het er dan
toch nog van. Het was een prima vergadering op een prima
plek. Jammer genoeg kon het jubileum-weekend niet door
gaan maar het zit nog steeds in de pen en de tijden gaan
zeker weer veranderen. Geen publiek bij de aanlegproef
maar de proef is wel gehouden, net als het examen voor
de keurmeesters van ons ras kon doorgaan. Aangepast
maar iedereen paste zich ook aan en dat is de enige ma
nier.
 
Map’s en SJP’s moesten we dit jaar missen.  De Orweja
adviseerde om te cancelen en ook wij hebben daar gehoor
aan gegeven. Er was nog een uitval datum maar die
hebben we vanwege de maatregelen niet kunnen halen.
Er is wel goed nieuws van dat front want Map-proeven
mogen vanaf 1 maart weer georganiseerd worden en de
SJP-proeven weer vanaf 1 april.  IJs en weder dienende ui
teraard maar er wordt vooruit gekeken en plannen worden
weer gemaakt. De oplossing blijft flexibel zijn en geduld
hebben.
 
,,Het kan zo donker niet worden, het wordt altijd weer licht!!
’’ Het is de grootste natuurwet die er is. Na de nacht komt
de morgen en na het afsterven van de bladeren komen in
het voorjaar weer de nieuwe scheuten. Na de donkere
dagen voor Kerst wordt het tijd om het feest van het Licht

te vieren. Een goed gebruik dat we al zo’n 2020 jaar doen.
Het is misschien niet zo druk als anders aan de Kersttafel
maar u gaat het toch vieren met degene die het dichtst bij
u staan. Daar mogen we onnoemelijk dankbaar voor zijn.
 
Ik wens u en de uwen een zalig Kerstfeest en voor het
Nieuwe Jaar gezondheid voorop, gevolgd door liefde en
geluk!
 
Johan Wilmink
 
 

Hoe oud is je hond in mensjaren?

Leeftijd hond Leeftijd mens (in jaren)

2 maanden 2

6 maanden 10

1 15

1,5 20

2 24

3 28

4 32

5 36

6 45

7 50

8 55

9 61

10 66

11 72

12 77

13 82

14 88

15 93

16 120
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Van de redactie
Het aanleveren van copy stijgt omgekeerd evenredig met
het aantal coronabesmettingen. Waar of niet waar? Je zou
het wel verwachten. Gelukkig krijgen we nog stukjes binnen
om een blad te maken. Maar het maakt ons helemaal blij
als er nog meer stukjes deze kant op komen. Zo kunnen wij
laten zien dat onze vereniging springlevend is.
 
Natuurlijk is het zo dat er vele activiteiten op jachtgebied
en hondenshows niet door gaan. Maar...je persoonlijke
relatie met je Grote Münsterlander gaat gewoon wel door.
Die joekel van je wil nog steeds uit, uitdagingen hebben,
geknuffeld worden en aandacht krijgen en een leuke bij
komstigheid van thuiswerken is bv dat je de tijd die je anders
had gereisd naar je werk, nu kan inzetten aan je relatie met
je hond. Zo creëer je een win-win situatie. Goed voor het
milieu, je hond en je eigen fitheid.
 
3 Oktober j.l. reisde ik af met mijn GM Floris naar Langbroek.
Ik zou die dag op de Aanlegproef & apporteerproeven foto’s
maken voor de organisatie en redactie. Het was een
grauwe natte dag. De GHC had de dag helemaal prima
coronaproef georganiseerd incl. het verstrekken van
mondkapjes. Als hondenliefhebber vind ik het altijd prach
tig om zo’n groot aantal jonge energieke Grote Münsterlan
ders te zien. Die krijgen, net zoals hun meeste baasjes, op
zo’n dag heel veel indrukken te verwerken. Gelukkig worden
de proeven door ervaren mensen in goede banen geleid.
Ik was gevraagd naast sfeerfoto's ook standfoto's te maken
(hond in staande positie fotograferen vanaf de zijkant). Dat
bleek lastiger dan verwacht. De meeste hondjes bleken heel
goed te kunnen zitten maar even stilstaan dat was vaak
een te grote opgave. Bovendien maakte ik de foto’s met
mijn mobieltje en met zonnig weer lukt me dat aardig goed.

Echter met weinig licht en een bewegelijke hond was het
resultaat helaas niet voor de site geschikt. Lijkt me dat in het
vervolg een fotograaf met een echte camera een must is
om tot een goed foto-resultaat te komen. Zo liep ik die dag
tegen de grens van mijn eigen kunnen aan. Sorry mensen
voor het voorbrengen van je hond, het heeft niet mogen
baten. Dit te hebbende gezegd bedenk ik me dat het heel
mooi zou zijn als we binnen de vereniging een groepje leden
zouden hebben die over een goed toestel beschikken en
het als een uitdaging zien om op een GM-evenement als
deze onze zwart-witten vast te leggen. Per evenement kan
dan een fotograaf aanwezig zijn die daarmee de site, Fb
en blad kunnen voorzien van mooie foto's. Dan is de orga
nisatie verzekerd dat het in goede handen is en kunnen we
allen genieten van mooie plaatjes. Het zou Floris helemaal
worst zijn; hij heeft er een fijne dag aan overgehouden.
Zoveel rasgenoten ontmoet hij niet elke dag! 
 
Waar de redactie in 2021 tegenaan loopt, is het vertrek van
ons commissielid Gitte Hoefman. De afgelopen periode was
voor Gitte een zeer bewogen tijd. Ze werkt in de zorg, heeft
2 GM's waarmee ze jachttraining doet en daarnaast doet
ze met hart en ziel het redactiewerk. Ga er maar aanstaan.
Nu heeft ze gekozen voor afschalen en gaat ze in 2021 de
redactie verlaten. De overgebleven commissieleden zullen
haar kennis en tomeloze inzet zeker missen. Wat ons rest is
Gitte bedanken voor de fijne samenwerking en wensen
haar veel geluk samen met haar man Roger en haar hon
den. Het is voor mij altijd bijzonder om mensen van onze
vereniging te ontmoeten die zich zo inzetten. Ben je ook
iemand die het redactiewerk omarmt? Onze vacature staat
op de site en op Fb!
 
Namens de redactiecommissie,
 
Nico Engels

Gezocht: foto's!
Als redactie zijn wij altijd op zoek naar leuke foto's, voor
de cover van ons clubblad, voor foto van de dag, voor
het fotomoment van de website of voor de eerstvolgende
kalender. Het laatste duurt nog wel even maar we zijn nu
al op zoek naar mooie (seizoens) foto's. Voor de kalen
der, cover of fotomoment website moet de kwaliteit van
de foto goed zijn. En wat belangrijk is: de foto in ‘liggen
de’ positie (landscape) De foto hoort scherp te zijn en
een hoge resolutie (mb's, liefst boven de 4 mb) anders
kan de foto bijv. niet goed geprint worden (krijg je veel
pixels te zien of is niet scherp). Schroom niet om uw foto
in te sturen, wij als redactie zitten met smart te wachten
op foto's van veel verschillende GM's. Heeft u een mooie
of leuke foto stuur deze dan in naar: redactiegrotemun
sterlander@gmail.com.
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Even toch nog iets van mij laten horen.
Ik ben bijna 40 jaar lid van de vereniging, heb mooie en
slechte dingen met mijn honden meegemaakt. Ik ben
overal met mijn honden op de jacht geweest: bij mijnheer
Philips, bij de koning op het Loo, in Duitsland bij diverse
barons, velen jachtpartijen meegemaakt op diverse
plaatsen in het hele land. 
Met één van mijn honden ben ik op de NIMROD geweest,
vorm Walde Duitsland, VJP, HZP, diverse sleepsporen gelo
pen van 12 en 24 uur, veldwedstrijden, diverse tentoonstel
lingen gelopen. Vroeger deden ze ook nog wel eens de
hardheid van de hond testen; dit doen ze tegenwoordig
niet meer.
Ik ben vroeger ook wel eens zeer ontevreden over mijn hond
geweest, ze feliciteerden míj op de wedstrijd al met het

Rex van de Eendeput

Nina van ExelseVeld

Para vom Eichenhof 

behalen van mijn A-diploma, omdat ze dachten dat ik de
hoogste cijfers al behaald zou hebben. Maar helaas met
het oversturen en de sleep opnemen, kwam hij terug zonder
de eend: geen A-diploma. Daarom zeg ik ook altijd: "Je
hond is geen computer". 
Totaal heb ik 3 Grote Münsterlanders gehad: Rex van de
Eendeput, Para vom Eichenhof en Nina van ExelseVeld.
 
Ik ben altijd een Münsterlanderman gebleven, ook al heb
ik diverse andere honden afgericht voor de jacht. 
Nu kan ik geen hond meer nemen omdat ik op een appar
tement ben gaan wonen, helaas. 
Maar ben en blijf altijd een Grote Münsterlanderman. 
 
Chris van de Bosch 
 

Leuke of interessante verhalen
Om een gevarieerd verhalend blad te maken is de re
dactie altijd blij met....verhalen. Wij denken namelijk dat
onze leden veel meemaken met hun Grote Münsterlan
der(s). Wat zou het leuk en interessant zijn als deze mo
menten in ons blad te lezen zijn. Je hond hoeft voor ons
niet eerst de NIMROD te hebben gewonnen om een
vermelding in ons blad te krijgen. Wij zijn ook benieuwd
naar de eerste ervaringen als er een Grote Münsterlan
derpup in huis komt. Wij weten (uit ervaring) dat het leven
met een Grote Münsterlander nooit saai is. Dus alle leuke
en soms leerzame momenten krijgen in ons blad een
podium.
 
En straks komen ook weer de sportieve prestaties. We zien
er naar uit. Je stukje met foto('s) zijn zeer welkom. 
 
Dus stuur je verhaal naar redactiegrotemunsterlan
der@gmail.com.
 
Het redactieteam
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Rasexamen Grote Münsterlander 24 ok
tober 2020 in Woudenberg
Het traject voor de aspiranten.
Vorig jaar zijn er rasexamens opgestart voor aspirant-keur
meesters die ook graag de Grote Münsterlander tijdens een
show willen keuren.
Om in aanmerking te komen als keurmeester voor de Grote
Münsterlander moet je als aspirant- keurmeester een heel
traject volgen.
 
Behalve dat ze zich moeten houden aan alle regels die de
Raad van Beheer heeft opgesteld voor aspiranten moeten
ze zich ook verdiepen in het ras door stage te lopen bij
evenementen die door een rasvereniging worden georga
niseerd.
Het is een heel traject die de aspiranten moeten afleggen
voordat ze aan het praktijkexamen mogen deelnemen.
In het traject dat ze volgen leren ze hoe een Grote Münster
lander gebouwd hoort te zijn en hoe hij zich hoort te bewe
gen, en alle andere kenmerken die in de rasstandaard van
de Grote Münsterlander staan. Ze volgen lessen op het
gebied van praktijk en theorie.
Zo hebben de aspiranten in hun voortraject in 2019 mee
gelopen met de keurmeester C.F. Rutten tijdens de KCM.
Ze hebben een theorieavond gevolgd van keurmeester W.

Arxhoek over de functionele bouw en de rasstandaard van
de GM. Een aantal hebben meegelopen met keurmeester
L. Reeskamp tijdens de Jonge hondendag en 1 van hen is
aanwezig geweest bij een veldwerk-introductiedag.
 
Zoals je kunt lezen zijn de aspirant-keurmeesters in 2019 al
begonnen aan het traject. Het was de bedoeling dat ze in
april dit jaar de opleiding zouden beëindigen met een
rasexamen. Helaas gooide COVID-19 roet in het eten en
werd het rasexamen uitgesteld. Nadat we bericht hadden
gekregen van de Raad van Beheer dat het rasexamen weer
werd opgestart, werd er een datum geprikt en dat werd 24
oktober. We kregen een special protocol toegestuurd hoe
we volgens de COVID-19 regels aanwezig mochten zijn.
 
Handlers vragen voor het rasexamen
Diverse leden van de vereniging heb ik benaderd of ze

bereid waren om hun honden beschikbaar te stellen voor
het examen. Ik moest ervoor zorgen dat er 8 honden be
schikbaar waren: 4 reuen en 4 teven. 3 Reuen en 3 teven
die werden geshowd en 1 reu en 1 teef als reserve hond,
mocht het zo zijn dat er 1 hond voor of tijdens de show zou
uitvallen. En het is gelukkig gelukt.
Net voor het examen bloemen geregeld voor alle aspiran

ten en de examinatoren. Een presentje voor de geslaagde
aspiranten, een bedankje voor de examinatoren. Natuurlijk
niet te vergeten een bedankje voor de handlers en iets
lekkers voor hun honden.
 
Het rasexamen
Eindelijk was het 24 oktober en werd de auto ingeladen met
bloemen en cadeaus. Want ik ging ervan uit dat iedereen
zou slagen.
Om 07:00 uur, samen met een nicht, richting Woudenberg
gereden. Vanuit het Noorden is dit toch een rit van ruim 2
uur en er werd van ons verwacht dat we om 09:30 uur
aanwezig zouden zijn. Om 09:15 uur waren we present bij
de Camp in Woudenberg. Stijf van het zitten eerst even de
benen strekken. Op de parkeerplaats zagen we al een
aantal Grote Münsterlanders lopen.
Binnengekomen werden we ontvangen door een official
van de Raad van Beheer en naar een gedeelte van de zaal
begeleid waar de examens zouden plaatsvinden. Toen we
wisten waar we zouden zitten, de auto leeg gehaald en alle
cadeaus mee naar binnen genomen.
Alle handlers en honden waren om 09:30 uur present.
Door de official werden de honden naar hun ring gewezen
en het examen kon beginnen. Alle honden werden beoor
deeld door de examinatoren en de 6 beste vertegenwoor
digers van het ras werden verzocht aan het examen deel
te nemen. Om 10:00 uur begon het examen met de eerste
aspirant in de ene ring en de examinatoren in de andere
ring. Ook de examinatoren hebben de honden beoordeeld
en er werd tijdens het theorie-examen gekeken of de aspi
ranten tot dezelfde conclusie waren gekomen als de exa
minatoren.

Nieuwe keurmeester Mw. J.H.E. Nijhuis

Nieuwe keurmeester Mw. A. van Beersum
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De aspiranten hadden een half uur om de 3 reuen en een
half uur om de 3 teven te beoordelen. Aan de handlers
mochten ze alleen vragen hoe oud de hond was en verder
mochten de handlers geen mededelingen geven over hun
honden. Na het praktijkexamen vond het theorie-examen
plaats. Dit gebeurde in een andere kamer, daar zaten ze
samen met de examinatoren, een gedelegeerde van de
Raad van Beheer en een gedelegeerde van de VKK (Vere
niging van Kynologisch Keurmeesters). Hier moesten ze
vertellen waarom ze welke hond op welke plaatsing hadden
gezet en wat hun motivatie hiervoor was. Nadat ze dit ge
deelte van het examen hadden afgelegd moesten ze nog
vragen beantwoorden over de rasstandaard, de geschie
denis, de verwante rassen en de gezondheid ven het ras.
 
Terwijl de laatste aspiranten nog het theorie-examen
moesten afleggen waren de handlers klaar en mochten ze
genieten van een welverdiende lunch van kippensoep, een
broodje kroket en belegde bolletjes met melk of karnemelk.
Ook de honden konden zich ontspannen, er waren een
tweetal jonge honden in de ring en voor jonge honden is
het helemaal een opgave om zolang netjes in het gareel
te blijven lopen. Nadat iedereen zijn lunch had genuttigd
heb ik alle handlers bedankt voor het deelnemen aan het
examen.
 
Namens het bestuur heb ik ze een bedankje aangeboden
in de vorm van leistenen onderzetters met een gravure van
een Grote Münsterlanderkop en voor elke hond had ik een
zakje met hondenkoekjes meegenomen.
Nadat de aspiranten het examen hadden afgelegd kregen
ze meteen de uitslag van het examen. Ik had aan alle as
piranten gevraagd of ze na het examen terug wilden komen
om aan mij de uitslag door te geven. Alle 5 aspiranten
hebben zich nadien bij mij gemeld om de uitslag te vertel
len.
 
Van de 5 zijn er 4 geslaagd, alle 5 hebben ze een boeket
bloemen gekregen namens het bestuur en de 4 die het
examen hebben behaald kregen ook nog een presentje
aangeboden. In een gesprek die ik met hen heb gehad na
het examen vertelden ze dat ze het een heel moeilijk exa
men vonden. De honden die ze in de ring hadden gezien,
waren erg divers en dat maakte het praktijkexamen voor
hun erg moeilijk.
Allen bedankten de vereniging voor de aangeboden gele
genheden en begeleiding om kennis op te doen tijdens het
afgelopen jaar. Toen we ze vroegen of ze op de foto wilden
en wij de foto’s mochten gebruiken stemden alle geslaag
den in en ze wilden allen graag met een vertegenwoordiger
van het ras op de foto. De enige hond die nog aanwezig
was op dat moment was Storm en ze zijn dan ook allemaal
met hem op de foto gekomen.
 
Nadat alle examenkandidaten het examen hadden afge
sloten had ik nog een bespreking met de examinatoren en
de gedelegeerde van de Raad van Beheer. Door hun werd
aangegeven dat de examenkandidaten zich goed had

den voorbereid. Dit terwijl de G.M. een erg moeilijk ras is om
te keuren door hun enorme diversiteit. Ook vonden ze dat
de G.M. de laatste jaren qua bouw erg in kwaliteit voorruit
was gegaan. Dit is een leuke opsteker en hier kunnen we
als fokkers van het ras enorm trots op zijn. Ik heb de exami
natoren bedankt met een boeket bloemen en ze kregen
beide ook een set leistenen onderzetters met daarop hun
favoriete ras.
Ze bedankten beiden de vereniging en waren erg blij met
de onderzetters die voor hen waren gemaakt door Janine
van der Hoeven (onze nieuwe penningmeester).
 
Ik wil bij deze alle nieuwe keurmeesters van het ras Grote
Münsterlander van harte feliciteren met het behalen van
hun examen.
 
De nieuwe keurmeesters zijn:
Mw. J.H.E. Nijhuis
Mw. A.van Beersum
Mw. H.J.M.R. Leenen-Compen
Mw. A.E.S. Mogony
 
Ten slotte wil ik alle handlers hartelijk bedanken voor het
deelnemen aan het examen met hun honden.
Zonder hun was het examen niet mogelijk geweest.
De handlers die hun honden beschikbaar hebben gesteld:
Reuen:
Agaat van Velzen met Grey Sky van’t Woudse Veldt
Marcia van der Kraan met Sir Storm Uut ’t Vossebeltseveld
Rini Kuijk met Nico (Darco) von Hoxfeld
Reserve reu Ellen Slooyer met Seppo
Teven:
Ellen Veldt met Ietske van ’t Woudse Veldt
Barthold Wesselink met Radja (Abby)
Ellen Slooyer met Hind van’t Patriez’n Laand
Reserve teef Piet Veldt met Floortje van’t Woudse Veldt
 
Ria Lukens

Nieuwe keurmeesters Mw. A.E.S. Mogony en Mw. H.J.M.R.
Leenen-Compen
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Het Rasexamen
Om wat meer inzicht te geven in hoe een rasexamen nu
beleefd wordt door een aspirant en wat alles nu inhoudt,
heeft de vereniging mij gevraagd om een stuk voor jullie
clubblad te schrijven.
 
Door alle corona-perikelen werd in april 2020, logischerwijs,
het rasexamen voor de Grote Münsterlander afgelast.
Vervelend omdat je volledig in de voorbereiding zit, maar
met alle begrip, gezien de situatie.
 
Wat houdt nu zo’n voorbereiding in. Als eerste natuurlijk je
eigen inzet en interesse. Zelf heb ik een paar jaar geleden
rasexamen gedaan voor de Heidewachtel (Kleine Münster
lander) en dan ben je in de voorbereiding eigenlijk ook al
met andere rassen bezig zoals de Grote Zwart/Witte… Met
een beetje aanmoediging van Wout Arxhoek, één van mijn
meest belangrijkste mentoren, en Lida Reeskamp ben ik mij
meer en meer in dit mooie ras gaan verdiepen en heb ik
mij opgegeven als kandidaat keurmeester voor dit ras.

 
De voorbereiding bestaat uit opleidingsdagen/avonden
die vanuit de vereniging georganiseerd worden. De vereni
ging heeft een super goede opleiding voor ons neergezet.
Niet alleen inzet van bestuur is dan belangrijk, maar ande
re vrijwilligers zoals handlers heb je op deze dagen/avon
den ook nodig en ook zij hebben zich, net als het bestuur,
belangeloos voor de aspiranten ingezet. Als aspirant is het
van belang dat je interesse toont in het ras (bevragen
fokkers, evt. bezoekjes bij eigenaren/fokkers, wetende wat
de verschillende jacht …. Inhoud en en nog veel meer) 
 
Uiteindelijk breekt dan de week voor het examen aan en
dat is het moment voor mij om nog intensiever het ras 'in te
duiken'. In dit geval was het examen verschoven naar ok
tober. In eerste instantie zou ik in Amerika zitten en had mij
dus afgemeld voor het rasexamen. Iets wat betekent dat je
dan vaak 5-10 jaar moet wachten op een eventueel vol
gend examen. Doordat Amerika niet doorging en ik in Ne
derland bleef, kon ik alsnog op het laatste moment aanslui
ten. Gelukkig net op de tijd en met de goede voorbereiding
op zak ga ik dan zo’n laatste voorbereidingsweek in.
 

Mijn voorbereiding bestaat uit het leren van de theorie
(geschiedenis, gezondheid, stand van het ras in binnen- en
buitenland, rasstandaard en vergelijking met aanverwante
rassen) en dit alles helemaal uitschrijven. Ook probeer ik in
die laatste week vaak te sparren met enkele fokkers/kenners
van het ras om zo mij beter voor te bereiden en de 'puntjes
op de i te zetten' voor het uiteindelijke examen.
 
En dan is het de dag des oordeel.
En zo voelt het voor mij altijd aan. Al ben ik nog zo goed
voorbereid, ik merk dat ook examenstress mij niet vreemd
is. Als docent van examenklassen in het voortgezet onder
wijs, weet ik het altijd goed uit te leggen, maar zelf examen
doen is nog wel een dingetje.
 
Het examen bestaat uit twee onderdelen. Een praktijkge
deelte waarbij de aspirant keurverslagen moet schrijven
van 6 honden (3 reuen en 3 teven). In deze keurverslagen
krijg je de kans om alle opmerkelijke dingen te vermelden
volgens de rasstandaard en met benoeming van rastypi
sche beschrijvingen. De commissie moet eigenlijk tijdens
het lezen direct weten dat je een GM hebt beschreven en
niet een willekeurige Labrador, Beagle, Duitse Herder o.i.d.
Ook moeten ze gelijk de kwaliteit en de fouten kunnen
herkennen uit jouw verslag. Zij hebben zelf de honden ook
in de ochtend al gekeurd.
 
Na dit praktijkgedeelte volgt een theoriegedeelte. Deze
wordt mondeling afgenomen door een commissie, be
staande uit twee leden (In dit geval Lida Reeskamp en Dick
Rutten) aangevuld met een gedelegeerde vanuit de Raad
van Beheer (RvB) en een gedelegeerde vanuit de Vereni
ging van Keurmeester (VKK). Die laatste twee zijn vooral
aanwezig om erop toe te zien dat het examen volgens alle
regels en protocollen verloopt.
 
Tijdens het mondelinge gedeelte word je door de twee

commissieleden bevraagd over je keurverslagen en moet
je deze verdedigen, onderbouwen enz. Je hoeft het niet
altijd met de commissie eens zijn, maar je moet het kunnen
onderbouwen met behulp van de rasstandaard. Daarna
volgt nog een gedeelte waarbij je gevraagd wordt naar de
theorie (geschiedenis, gezondheid, belangrijke namen/
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fokkers/honden, stand van het ras enz.). Uiteindelijk ben je
na een uur (30 minuten praktijk, 30 minuten mondeling)
klaar en word je verzocht buiten te wachten op je uitslag.
Dit lijkt altijd een eeuwigheid te duren. 
 
De dag in oktober verliep, door Corona, iets anders dan
gewend. Maar door de Raad waren de voorzorgsmaatre
gelen keurig uitgevoerd en gecommuniceerd. De dag zelf
verliep daardoor soepel. De vereniging had voor 8 handlers
en 8 honden gezorgd (er zijn er altijd twee reserve, in de
ochtend maakt de commissie de definitieve keuze voor de
zes honden voor het examen). Mijn dank is altijd groot, want
deze handlers komen in hun vrije tijd, belangeloos voor ons
toch maar naar Woudenberg! Er zijn meestal ook wat afge
vaardigden van het bestuur aanwezig. Als aspirant mag je
vooraf met niemand contact hebben en word je apart
gehouden. Tot het eind van het examen heb je verder met
niemand contact. Tijdens het keuren mag je alleen vragen
naar de leeftijd en eventueel wat noodzakelijk communica
tie. Zowel aspiranten en handlers zijn vooraf geïnstrueerd. 
 
Tussen mijn praktijk en theorie examen zat die dag onge
veer een uur. Tijdens dat uur houden zaalwachten in de
gaten dat je met niemand in contact komt om alles zo
objectief mogelijk te laten verlopen. 
 
In mijn geval was ik na een zeer stressvolle dag geslaagd.
Het examen zelf vond ik lastig al vond ik dat de vereniging
voor een mooie afspiegeling van het ras had gezorgd. Dat
is nooit gemakkelijk, maar wel heel erg fijn. Tijdens het
theorie examen merkte ik dit keer dat ik nog steeds erg
gestrest was, terwijl dit normaal iets weg ebt tijdens het
praktijkgedeelte. Uiteindelijk lijken die paar minuten, waar
in de commissie overlegt over de uitslag, echt een eeuwig
heid te duren en voor mij kwam er tijdens de uitslag echt
ontlading. In mijn hoofd merkte ik dat er meer mee speelde
dit examen. En dat er iemand op mijn schouder zat. Ik hoop
dat ik hem trots heb kunnen maken, want helaas heeft hij
er niet meer bij kunnen zijn. En hij heeft zoveel betekent voor
dit ras!
 

Ik hoop dat u zo een goed beeld krijgt van een rasexamen
en wat er voor een aspirant bij komt kijken. Rest mij alleen
nog alle dank uit te spreken aan alle mensen die ons aspi
ranten hebben begeleid en hebben gesteund. Dank aan
alle handlers (opleiding en tijdens het examen), aan het
bestuur, aan fokkers en eigenaren die ons te woord hebben
gestaan en hebben geholpen tijdens clubdagen maar ook
daar buiten. Speciaal aan Dick Rutten en vooral Lida
Reeskamp die als commissie ons de juiste kant op hebben
geleid. En natuurlijk aan Wout…. Ik heb heel veel aan hem
te danken, net als deze vereniging. Wout, ik hoop dat ik en
alle andere keurmeesters van dit mooie ras in stand kunnen
houden en kunnen voortzetten wat jij samen met vereni
ging, fokkers en Lida hebt ingezet!

Annelies van Beersum

In memoriam: een dierbare hondenman
en GM-kenner
De Grote Münsterländer Vereniging ontving het ontstellen
de bericht dat Wout Arxhoek op 10 september 2020 plotse
ling is overleden.
Wout was een graag geziene keurmeester op onze Club
matches, Aanlegproeven en Jongehonden dagen. Wout
heeft ook regelmatig lezingen gehouden en aspirant-keur
meesters op weg geholpen naar het keurmeesters-examen.
Hij heeft ook examens afgenomen van de aspiranten. Wout
was een echte jachthondenman. Wout was vanaf 1990
nauw betrokken bij onze vereniging. Één van zijn uitspraken:
"Een goede Grote Münsterländer, moet als een sierlijk to

taalbeeld door het jachtveld zweven, zelfbewust, elastisch,
overal op en doorgaand."
Wij zullen Wout erg missen. Wij wensen zijn vrouw, zoon en
kleinkind en verdere naasten heel veel sterkte om dit grote
verlies te kunnen dragen.
 
George A. van Straaten

De kersverse keurmeester Annelies van Beersum
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Nederlandse Grote Münsterlander Vereniging 

    

Aanlegproef 3 oktober te Langbroek 

 

Gebruikshondencommissie  Datum   11-11-2020       Blad 1 van 2 

Sonja de Ruiter                                             

E-mail    s on j ade ru ite r8 7 @hot m a il.c om   

Tel.        0 6  2 3 6  1 3  9 9 0    

 

In de tweede helft 2019 werden er vier nesten Grote Münsterlanders geboren die gefokt zijn binnen de 

vereniging. Deze GM’s zijn gefokt volgens het fokreglement van de N.G.M.V. In totaliteit werden er 24 

jonge honden in de leeftijd van 8 tot 16 maanden uitgenodigd, hiervan hebben 14 jonge honden 

deelgenomen. Tevens hebben 3 geïmporteerde Münsterlanders deelgenomen.  

 

Voor de vierde keer waren we te gast in Langbroek op landgoed S andenburg. Een unieke locatie die ons 

de ruimte gaf om een J onge Honden Aanlegproef gecombineerd met de Apporteerproef en een 

Fokgeschiktheidstest (exterieur) te organiseren die voldeed aan de gestelde maatregelen rondom de 

covid-19 pandemie. Helaas hebben wij bezoekers niet welkom kunnen heten en deelnemers verzocht 

alleen te komen. Dit najaar lag het aantal inschrijvingen wederom lager dan we gewend zijn. Normaal 

gesproken zijn wij blij met een hoge opkomst jonge honden en kijkers. Gek genoeg kwam het lage aantal 

inschrijvingen goed uit waardoor wij geen deelnemers hebben hoeven afzeggen.  

 

Aan de hand van vier proeven geeft de J onge Honden Aanlegproef inzicht in de aanleg van een nieuwe 

generatie GM’s. Er wordt gekeken naar de eigenschappen van een allround jachthond binnen de kaders 

waaraan een GM moet voldoen. Voor het exterieur was Lida Reeskamp Blok wederom bereid om de jonge 

honden, ouderdieren en honden voor de fokgeschiktheidstest te beoordelen op het exterieur. Ria Lukens 

heeft Lida geassisteerd en de keurverslagen verzorgd.  

 

Door de NGMV keurmeesters J an Heijmer, Rini van Kuijk, Maria Nieuwenhuis, Herwin Roze, Matty de 

Putter, J arina Kisjes en S onja de Ruiter werden de schotproef, een zweetspoorproef (reeënbloedspoor), de 

bosproef met een sleep van eend en een verwaaiing van konijn, de veldwerkproef met fazant, kwartels en 

eend afgewerkt. Bij de zweetproef werd geassisteerd door Dennis Lankveld en bij de bosproef assisteerde 

J ozef Kwinten de keurmeesters. De keurmeesters en helpers ondersteunden de voorjagers en gaven uitleg 

over de het werk van de hond.   

 

A lle deelnemende honden slaagden voor de schotproef. Heel fijn om te zien dat alle honden goed 

reageren op het schot.  

 

De kwaliteit was erg goed met: 3 keer een zeer goed en 14 keer uitmuntend. Om de voorjagers alvast 

kennis te laten maken met de jachthonden-wedstrijdsport werd aan de best scorende drie honden een 

beker uitgereikt. De diploma’s werden aan de deelnemers uitgedeeld. 

 

Uitslag puntentotaal best scorende vier honden  

Pnt Naam hond Voorjager Fokker Geb. datum 

1e 157,5 S enna vom Florbach H. Wegman Hackfort 10-6-2019 

2e 144 Itske v. ‘t Woudse Veldt P.J . Veldt P.J . Veldt 31-7-2019 

3e 142,5  Angie van de S tommeerpolder R. Leget H.F. Kalshoven 4-9-2019 

3e 142,5  A ike vom Dolffeld S . de Waard S . Westhoff 5-6-2019 

 

* De heer Wegman, voorjager van S enna zal volgens traditie een verslag maken voor het clubblad over haar ervaringen op deze dag. 

De volledige Recapitulatie- puntenlijst; zie RECAP lijst op de website. 

 

Naast de J onge Honden Aanlegproef werd door Madelon Bolderman met Elody (J uul) van het 

Zonnebeekbos deelgenomen aan de Apporteerproef. Met een Zeer Goed is de Apporteerproef behaald. 

Ook de vier deelnemende honden aan de fokgeschiktheidstest hebben met succes de test afgelegd. A llen 

hebben een aantekening dat ze voldoen aan de ras standaard met een uitmuntende indruk.  
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Verslag Aanlegproef & apporteerproe
ven op 3 oktober te Langbroek
De weergoden hebben op deze dag niet erg hun best
gedaan en laten we zeggen dat het hun vrije zaterdag was.
Het kon in ieder geval de organisatie en de deelnemers van
dit evenement niet deren en er kon, na een welkomstwoord
van Sonja de Ruiter, op tijd met het hele gebeuren worden
gestart. 17 Jonge Grote Münsterlanders die hun aanleg en
schoonheid gingen presenteren aan de ervaren keurmees
ters en 1 hond die speciaal aan de apporteerproeven
meedeed. De organisatie had de dag coronaproefbesten
dig georganiseerd en hoewel het voor de meeste deelne
mers in het begin even wennen was ging het de hele dag
voortvarend. De honden hadden het prima naar hun zin in
de zompige bossen en velden en kwamen uiteindelijk tot
zeer mooie resultaten. De dag werd waardig afgesloten met
een keur-evaluatie door keurmeester Lida Reeskamp-Blok
die een eind-conclusie gaf van de keuringen van deze dag.
Lida had duidelijk genoten van de kwaliteit van deze ‘lich
ting’. Voor veel baasjes was het een leerzame dag en ver
moedelijk hebben hun honden die avond heel goed gesla
pen. De volgende foto's zijn gemaakt door Herwin Roze, die
tussen de schoten door ook nog fraaie plaatjes wist te
schieten.

Wachten op de uitslagen...

Ja jongen, het gaat zo gebeuren!Je hond op de sleep zetten

Op naar de volgende uitdaging

Voldaan terug van een proef
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Heerlijk zo'n mooi terrein!

Het uitreiken van de certificaten kan beginnen!

Wachten op de uitslagen...

Wie belt met wie?

Keurmeester Lida Reeskamp meet de schofthoogte

Keurmeester Lida Reesman is aan het keuren en ook het
gebit van de hond wordt nader bekeken
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Winnaar Hennie Wegman ontvangt het keurrapport en een
boek van de organisatie

Jos Veldt neemt de prijs voor vader Piet in ontvangst!

Madelon Bolderman ontvangt het certificaat voor het
behalen van een apporteerproef

Maria Nieuwenhuis ontvangt een aandenken en een bos
bloemen uit handen van Sonja de Ruiter en Jarina Kisjes 
n.a.v. het vijf keer behalen van de Martien Petersbokaal

Vlnr: Roel Leget (ged. 3e pl.), Sjoukje de Waard (ged. 3e
pl.), Jos Veldt; zoon van Piet (2e pl.) en Hennie Wegman
(1e pl.)
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Maria Nieuwenhuis in Langbroek in het
zonnetje gezet!
3 Oktober was voor keurmeester Maria Nieuwenhuis de dag
dat ze een aandenken, voor het vijf keer behalen van de
Martien Petersbokaal, in de vorm van een presentje met
inscriptie, in ontvangst nam uit handen van keurmeester
Sonja de Ruiter. Natuurlijk hoorde bij het presentje een mooi
bos bloemen, uitgereikt door keurmeester Jarina Kisjes. 

Maria Nieuwenhuis toont hier haar presentje

Er valt veel te behalen op de
apporteerproeven
Madelon Bolderman heeft tijdens de Aanlegproef & Appor
teerproeven op 3 oktober met haar hond de aanleg appor
teerproeven gedaan. Dit is een proef voor mensen die met
hun honden willen fokken. De proeven bestaan uit het een
zichtbaar apport van een konijn en met schot een eend uit
het water apporteren. En dat is deze dag helemaal gelukt!

 Madelon ontvangt hier haar document voor het behalen
van de apporteerproeven

Maria Nieuwenhuis ontvangt presentje en bloemen van
Sonja de Ruiter en Jarine Kisjes

Het vele wachten is beloond!
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Winnaar aanlegproef aan het woord
Op zaterdag 3 oktober start ik om 7:00 uur de auto, met een
overactieve Grote Münsterlander achterin. We gaan samen
op weg naar Langbroek voor de jonge honden aanlegproef
& apporteerproeven. Daar aangekomen om 8:30 uur op
het prachtige landgoed Sandenburg, hadden Senna en ik
nog even de tijd om te relaxen voordat de 1e proef begon
om half 10. Senna was al helemaal in haar element; ze rook
al diverse geuren. Dat beloofde wat.

Proef 1 bos
Sleepspoor van eend: Senna werkte het perfect uit.
Verwaaiing van konijn: Geweldig hoe ze onder de wind
kwam en mij het konijn aanwees.

Proef 2 zweet
Zweetspoor: Er was een prachtig mooi zweetspoor uitgezet
waar Senna enthousiast gebruik van maakte. Het duurde
dan ook niet lang of ze had het spoor naar wens uitgewerkt.

Proef 3 veldwerk
Gebruik van de neus:
Verwaaiing van levend wild:
Verwaaiing van eend:
Ook hier liet Senna geweldig veldwerk zien. De keurmeester
was zo onder de indruk dat ze er kippenvel van kreeg want
de combi baas/hond was geweldig.

Vlnr: Sonja de Ruiter, Nandia van Delden, Lida Reeskamp-
Blok, Ria Lukens en Jarina Kisjes. Keurmeester Lida
Reeskamp geeft na afloop haar totaalvisie op de
keuringsuitslagen

Proef 4 schotvast
Schotvast:
Schotgevoelig:
Schotschuw:
Na een korte wandeling door de wei klonk plots het schot.
Senna was dol enthousiast: waar lag de prooi? Helaas voor
haar; de schutter had niks getroffen...

Exterieur:
Nadat de keurmeester haar positief beoordeeld had was
het wachten op de uitslag.

Senna overtrof al mijn verwachtingen ... wat een geweldige
mooie uitslag, ze werd 1e met 157,5 punten ...

Hartelijk dank aan iedereen, in het bijzonder alle helpers en
keurmeesters, voor deze onvergetelijke dag.

Groeten,
Hennie Wegman en Senna vom Florbach 

Hennie Wegman ging met 157,5 punt met de 1e prijs naar
huis
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Is er een fotograaf in het veld!?
De kreet die vaak in noodsituaties wordt gebezigd is: “Is er
een dokter in de zaal!?” De kans is heel groot dat het dan
ook zo is, of in ieder geval iemand met EHBO-kennis. En dan
wordt snel hulp aangeboden.
Als er in het veld om een fotograaf wordt geroepen, dan is
die kans aanzienlijk kleiner dat er een fotograaf zich aan
biedt. Dat betekent dat we het al aan de voorkant moeten
regelen dat er mooie plaatjes in het veld worden geschoten.
 
Wat is het idee? Het is al eerder in het blad gemeld en het
komt er op neer dat het fantastisch zou zijn als we als vere
niging beroep kunnen doen op een poule fotograven (ten
minste op EHBO-niveau) zodat bij elk evenement van de
vereniging een fotograaf aanwezig is. Dat is voor een eve
nementen-organisatie, websitebeheerder, facebookbe
heerder en redactie van ons blad een geruststellende ge
dachte dat het maken de ‘kwalitatief mooie plaatjes’ in
goede handen is. In ons blad kunnen wij desgewenst
melding maken wie de fotograaf is van de betreffende foto.
Een soort win-win situatie. De fotograaf schiet plaatjes en
wij schieten er veel mee op!

Een nieuw lid voor de Fokbegeleidings
commissie (FBC): Simon Wijnnobel
Enige tijd geleden zag ik de vacature voor de FBC langsko
men en dacht gelijk: “Dat lijkt mij wel wat”. Ik heb inmiddels
mijn derde Grote Münsterlander nadat ik in 1982 met dit
verschrikkelijke mooie ras in aanraking ben gekomen. Mijn
eerste GM was Radja van het Munsterbosch. Een achter
neef had hem als pup bij Teun van der Hoorn uit Nijkerker
veen gekocht maar had er geen weet van wat erbij komt
kijken om een jachthond in huis te hebben. Drie of vier keer
'een rondje om het plantsoen' gaf een sloper in huis. Ons
ouwe vuilnisbakkie hadden we net op 14-jarige leeftijd laten
inslapen of mijn moeder miste haar dagelijkse loopje over
het strand al. Dat was al snel binnen de familie bekend en
zo kwam van het één dus het ander.
 
Snap nu nog steeds niet dat wij zo toevallig het pad met
zo’n lieve mooie, maar toen helemaal een onbekende
hond hebben kunnen kruisen. Omdat de GM, Radja ge
naamd, al bijna 3 jaar was en eigenlijk totaal geen opvoe
ding had 'genoten', moest hem dus alles worden bijge
bracht. Dat bleef beperkt tot de elementaire dingen; nor
male gehoorzaamheid zodat het een prettige gezelschaps
hond kon worden. En dat werd ‘íe ook. Kan daar nog hele
verhalen over vertellen. Jammer genoeg kregen wij niet de
stamboompapieren meegeleverd. Radja is niet zo heel erg
oud geworden; op 12-jarige leeftijd is hij overleden.
 
Vervolgens was het ruim 10 jaar wachten op de volgende
GM. Door mijn langdurige vrijgezellenleven kon ik er geen
hond op na houden. Maar toen daar een einde aan kwam
omdat ik Joke leerde kennen en zij ook van honden houdt,
was de beslissing snel genomen; een hond zou er komen

 
Hoe komt deze groep van oproepbare fotograven tot
stand? Het handigste is je aan te melden bij de redactie
(email: redactiegrotemunsterlander@gmail.com). Zo mak
kelijk is het. Wel doen!
 
De redactie

en natuurlijk moest dat een 'tweede Radja' worden. Eigen
lijk maakte ik toen een foutje; een tweede Radja bestond
niet en dus werd het wel een GM, maar die heette Guus
van ’t Meekenesch. Ik heb daartoe nog contact opgeno
men met de fokker van Radja, maar die was inmiddels uit
de fokkerij gestapt omdat hij het niet kon verkroppen dat
er toen met HD-B honden werd gefokt. Hij wilde dat alleen
HD-A honden tot de fokkerij zouden worden toegelaten......
 
Teun verwees me toen door naar Siemon de Ruiter, maar
die zat toen in zijn Engelse-Setterperiode en hij verwees me
daarom door naar Maria en André Nieuwenhuis (meestal
aangesproken met André en Maria). Die verwachtten in
december 2002 een nestje van hun (legendarische) Clemy
en waaruit wij dus Guus hebben gehaald. Guus was een
hele goede hond maar is geen jachthond geworden
omdat hij 'hard in de bek' was. Mogelijk omdat wij veel met
tennisballen speelden, waarop veel honden dan gaan
knauwen met vaak nadelige gevolgen. Op de trainingen
en proeven kwam hij erg vaak met beschadigd wild terug.
 
En nu hebben we dus Sjors, officieel Xero vom Ahler Esch.
Geweldige lieve gezinshond met zeer goede jachtaanleg.
Met 9 maanden haalde hij als wagenzieke hond een U op
de aanlegproef, met 10 maanden had hij zijn VJP binnen
en met 16 maanden behaalde hij zijn eerste B-diploma en
de HZP. In zijn tweede proevenjaar stagneerde hij, m.i. met
name door de introductie van de kraai. Wat had hij daar
een hekel aan en hij was niet de enige. Gelukkig gaat dat
nu beter en heeft hij afgelopen september zijn 'hoge B'
gehaald zodat hij nu mag MAPPEN. Helaas werd dit jaar zijn
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eerste geplande MAP in Rha wegens de Corona geannu
leerd.
Ook op fokgebied heeft Sjors inmiddels 'zijn mannetje ge
staan'. Op zijn verjaardag werd hij vader van 6 mooie pups
(3 reutjes en 3 teefjes) bij Floortje van ‘t Woudse Veldt en
vervolgens ook van 9 pups (5 reutjes en 4 teefjes) bij Raisa
van ’t Exelse Veld en bij Evita van ’t Woudse Veldt ook 9
pups  (4 reutjes en 5 teefjes). Tussendoor kregen wij ook
een aanvraag, naar wat later bleek, om buiten de vereni
ging om een teefje te dekken dat niet aan de fokvereisten
voldeed. Dat heb ik uiteraard geweigerd. Heel leuk vind ik
dat een pup van Floortje en Sjors bij familie is terechtgeko
men en dat die het ook heel leuk doet op de jachthonden
training.
 
Daarop voortbordurend ben ik heel benieuwd hoeveel
pups, tegen die tijd zijn het jonge honden tussen de 9 en
15 maanden oud, we in 2021 op de aanlegproeven gaan
zien zodat we kunnen kijken hoe ze zich qua exterieur ont
wikkelen en hoe het met het door vererven van de jachtei
genschappen is gesteld. In die volgorde omdat een onge
zonde hond of een hond met zichtbare gebreken nooit een
goede jachthond kan worden die het werk aan kan.
 
Ook ben ik heel benieuwd naar hoe ons ras zich de komen
de tijd in algemene zin gaat ontwikkelen. In 2020 zijn er al
6 nesten voortgebracht met in totaal 47 pups en worden er
naar verwachting in 2020 nog 2 nesten geboren. 8 nesten
met naar verwachting zo’n 60 pups! In hoeverre de GM
meelift op de puppy-rage van de Coronatijd is voor mij dan
ook best wel een vraag. Blijven de (nieuwe) eigenaren hun
hondjes trouw als het thuiswerken voorbij is en we weer
gewoon naar het werk gaan? Immers een GM is best een
hond die veel beweging nodig heeft en waaraan je dus
veel tijd kwijt bent. Laten we er maar vanuit gaan dat de
nieuwe eigenaren inmiddels ook met het GM-virus in aan
raking zijn gekomen en dat ze inmiddels ook weten dat daar
geen vaccin voor bestaat. In het meest ongelukkige geval
raak je er na een hondenleven vanaf maar met een beetje
pech (of is het met veel geluk?) blijft je levenslang besmet
zoals zovelen binnen deze club.
 
En dan tot slot: welke kant gaan we op met de GM-fokkerij?
Want laten we eerlijk zijn: we fokken geen GM’s meer (uit
sluitend) voor de jacht. Daarvoor hebben we inmiddels te

veel GM’s en te weinig jagers. Wat we wel hopen is dat de
(nieuwe) puppy-eigenaren zoveel mogelijk met hun hond
jes naar jachthondentrainingen gaan om zodoende de
hondjes lekker bezig te houden met waarvoor ze ooit waren
bedoeld en ook zelf een leuke hobby erbij te krijgen en uit
te oefenen. Dat doe ik uiteraard ook met Sjors die als ex
traatje ook nog een keer per jaar mee mag op drukjacht
in de buurt van Hannover. Hopelijk krijg ik de komende tijd
(nog) meer contacten en krijg ik mij na mijn pensionering
in 2022 wat uitnodigingen als voorjager.
 
Maar voor de komende jaren hoop ik in de Fokbegeleidings
commissie een wezenlijke bijdrage te kunnen leveren aan
het behoud van dit geweldige (jacht)hondenras in Neder
land.
 
Simon Wijnnobel

Sjors en ik in het bos waar de volgende dag de drukjacht
plaats vond (2019)

Tot 5 x toe de Martien Peeters-bokaal!
 
Eigenlijk schrijf ik niet graag over mezelf, maar begrijp zeker
dat onze leden v.d. NGMV vereniging het leuk zouden vin
den wie ik ben en met welke GM-honden ik tot 5 x toe de
MP-bokaal heb mogen ontvangen, een prijs bestemd voor
de beste GM van enig jaar. Onlangs op de najaars Aan
legproef in Langbroek werd ik door de NGMV organisatie

verrast met een prachtig blijvend aandenken in de vorm
van een NGMV houten pennenset.
 
Nou, ik ben Maria en getrouwd met André Nieuwenhuis, we
hebben geweldige 3 kinderen, met ieder een partner en tot
nu toe 2 kleindochters. De jacht is bij André met de paple
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pel ingegoten en sinds 1982 werd de Grote Münsterlander
onze huis- en jachthond.
 
Winnaar MP bokaal 1993. Lord vom Bußhof geb. 1-4-1992
Gefokt uit onze Nimrod AA teef vW Panja vom Eichenhof,
mocht ik een jonge reu van aanhouden.
Lord was een prachtige en in kracht uitstralende GM-reu
met vele Uitmuntends en V/V voor exterieur. Daarnaast
leerde Lord snel op de jachttrainingen, dit resulteerde in
KNJV-B 74 en 78 ptn. Op de HZP werd hij Sügensieger met
185 ptn in Duitsland. Een week later hadden we de VGP
(Verband-Gebrauchsprüfung Dld). Terwijl moeder vW
Panja vom Eichenhof met André (mijn man) op deze
meerdaagse proef met 26 onderdelen in 5 jachtvakken, de
VGP I (311 ptn), winnaar werd, behaalde ik met Lord de
VGP II (312 ptn) een verdienstelijke 2e plaats. Lord had een
zeer goede indruk achtergelaten, was zeer ras typisch,
karakter en werkeigenschappen waren bijzonder goed.
Enige VGM-keurmeesters waren zo onder de indruk dat
deze jonge reu en Lord van ons hebben overgenomen om
hem als dekreu daar in te zetten.
Lord was mijn eerste jachthond die ik africhtte en al deze
prachtige hoge resultaten behaalde voordat hij 1½ jaar
was, ik dan ook zeer vereerd om de MP-bokaal v.h. jaar 1993
te mogen winnen.
 
Winnaar MP bokaal 1995. Nanka vom Bußhof geb. 17-2-1994
In 1994 kreeg onze vW Panja vom Eichenhof een N-nest met
wel 14 pups. Een hele drukte bij ons thuis met die 56 pootjes
in één nest. Panja heeft ze allen goed en gezond grootge
bracht. Vele uitmuntende jachthonden, maar ook interna
tionale fokdieren zijn uit dit nest voortgekomen. Nanka vom
Bußhof werd zo mijn 2e GM.
Een jonge energieke teef, die zich ook in het veldwerk goed
liet zien. Ze behaalde GG B-met lof, hoge KNJV-B’s diplo
ma’s. In de Duitse proeven behaalde ze met gemak de VJP,
HN, HZP en vW HZP en Vbr. In de Jeugdklasse Veldwerk
scoorde Nanka EV en 2e G. Op de NGMV-clubmatch werd
ze 1e Uitmuntend dat jaar. 1995 was voor ons een geweldig
jaar waarin Nanka al liet zien wat ze in haar mars had. Een
jaar later gingen we op voor KNJV-A (87 - 92 - 90). In oktober
1996 werd de Grote Prijs Jan Coldewey in Gorredijk gehou
den. Dit is een vijfkamp (die toen eens in de ong. 5 jaar
werd gehouden). Hieraan nam André (meer ervaren
voorjager) met Nanka deel. Ze werden 1e U in exterieur.
B-75 ptn, Zweetspoor F kwalificatie Zeer Goed. Van de 22
deelnemende staande honden werd hier Nanka 10e.
Datzelfde jaar ontvingen we ook een Nimrod uitnodiging,
waaraan Nanka deel mocht nemen. Een jaar erop behaal
de Nanka de VGP-I met 316 ptn.
 
 
Winnaar MP bokaal 2002. Birka v.h. Meekenesch geb.
2-11-1998
Birka is een dochter van Nanka vom Bußhof. Een heerlijke
no nonsens GM. Laatbloeier maar stabiel, krachtig en
werklustig. Naast de VJP en winnaar op de HZP (190pt), HN,
Btr, behaalde ze in de eerste jaren haar KNJV-B diploma’s.
Maar ook in 2001 met mij de VGP-I (309pt). In augustus 2002

heb ik mijn 1e A-diploma (90 ptn) met Birka. In datzelfde
jaar werd ook de Grote Prijs Jan Coldewey gehouden dit
maal in Ossendrecht. Birka behaalde hier Zweetspoor F-
Uitmuntend, Exterieur Uitmuntend en KNJV-B. Bijzonder te
vermelden is dat ook aan deze GPJC André met Clemy v.
h. Meekenesch en Wilma Rodenburg met Anieck v.h.
Meekenesch hieraan meededen. Alle drie GM-teven door
ons gefokt met als moeder Nanka vom Bußhof. Later heeft
Birka in Dronten bij een NGMV lid heerlijke najaren gehad
en is bijna 16 jaar geworden.

 
Winnaar MP bokaal 2014. Nat. & Int. Kampioen Niko vom
Varesfeldt. geb. 16-6-2010
Een bijzondere reu. Niko (toen 7 mnd. oud) zijn wij bij een
drukjacht in Duitsland bij toeval tegengekomen. We had
den thuis meerdere GM’s en eigenlijk geen interesse. Niko
was nog nooit buiten zijn zeer grote buitenren geweest,
maar verder niet verprutst. Hij kende niet zijn naam of een
hondenlijn. Had wel een geweldige uitstraling, was krachtig
en zijn ogen toonde een trouwe blik.   We zijn toch overstag
gegaan om deze jonge reu een beter leven te gunnen,
mogelijk bij derden in Nederland. Eenmaal thuis, toonde
Niko een grote will to pleace, bracht hij elke pantoffel of
dummy en hartje maart in de vrieskou sprong hij hier thuis
in de vijverpoel om een dummy eruit te halen. Toen besloten
we deze reu een kans te geven door hem zelf aan te hou
den. Net als met elke jonge GM van ons gingen we ook met
Niko naar de NGMV Aanlegproef 2011 hier werden we 1e
met 142 ptn. In Duitsland behaalden we onze VJP en HZP
184 ptn. Op de Winner in 2012 werd Niko vom Varesfeldt in
de Open Klas Winner met een 1e U CAC, CACIB en BOB. In
2013 kreeg Niko de titel Nationaal Kampioen exterieur en in
2014 werd hij bekroond tot Internationaal kampioen. In 2012
heb ik Niko breed getraind, naast veldwerk, KNJV (huidige
SJP) ook zweet training gevolgd. Dit resulteerde dat jaar in
meerdere B-diploma’s, Zweetspoor F 1e U met R-CAC
Met deze jonge reu Niko nam ik in okt 2012 deel aan de
Grote Prijs Jan Coldewey, hier werden we 6e bij een deel
nemersveld van 23 staande honden. Ook hier een Zweet
spoor F Uitmuntende kwalificatie behaald. In 2013 ontvin
gen we van de stichting Zweethonden Nederland ons

Een 'Vooruit!!' voor Senta v.h. Meekenesch (KNJV Groenlo)
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certificaat Gedrag Omgang Grofwild en Basis Certificaat
Letselplaats.
In 2014 gingen we voor onze KNJV-A diploma. Bij kasteel
Doorwerth werden we 2e op KNJV-A 91 ptn en in Voorst ook
2e met KNJV-A met 93 ptn.  In Duitsland hebben we eind
september toen deelgenomen aan de VGP en ook deze
behaald. Begin oktober met de MAP in Rha door de NGMV
georganiseerd behaalden we onze 1e MAP A certificaat
met 470 ptn.  Een 2e MAP-A met 516 behaalden we later in
Delft.
Niko werd thuis vanaf het eerste begin regelmatig ingezet
voor nazoek op reewild met zeer goed resultaten. Op onze
jachtdagen was hij een geweldige werkende drijvende
hond, goede nazoek en super apporteur. Als voorstaande
hond erg steady hond in voorstaan in het praktijkjacht op
fazanten, maar ook hazenrein, daarnaast schuwde Niko de
vos in het veld niet. We waren daarnaast graag geziene
voorjagersgasten op fazantenjachten in Duitsland. Niko
was een Grote Münsterlander die mij zeer na aan het hart
lag. Waar ik was, daar was Niko ook. Mijn zeer trouwe
jachtmaat hebben we in moeten laten slapen op bijna
10-jarige leeftijd.
 
Winnaar MP bokaal 2018. Senta v.h. Meekenesch geb.
25-5-2014
Senta is een kleindochter van Birka v.h. Meekenesch. Dat
jaar was het niet de bedoeling om een pup aan te houden,
maar het noodlot trof ons toen bij de keizersnede mijn GM
Onanka v.h. Meekenesch is overleden. Dit verlies was voor
mij bijzonder heftig. Deze moederloze pups heb ikzelf toen
grootgebracht en zonder enige schroom zeg ik het erg
zwaar was, maar gaf me wel enorm veel voldoening. Zijn
goede en sterke honden geworden, broer Schico staat net
als Senta op de fokdierenlijst.
 
Zoals altijd nemen we deel aan de NGMV Aanlegproef voor
jonge honden, zo ook in België waar scoorde Senta net als
bij de NGMV Uitmuntend scoorde.  We doorliepen de
Duitse VJP en HZP met aantekening AH (hazenreinheid). Op
exterieur gebied scoorde Senta Open klas 1e U met CAC
BOB  en een 4e U (Clubmatch) in 2016. In 2016 behaalde
Senta vele hoge KNJV-B diploma’s en een MAP-B diploma.
Na meerdere KNJV-B’s in 2017 kregen we eindelijk in Oploo
(1-9-2017) onze 1e A-diploma te pakken en wel met 93 ptn,
tevens de 1e prijs. In Markvelde (4-9-2017) werden we 2e
op KNJV-A met 96 ptn. Beide keren een 8 op dirigeren en
een 10 voor de sleep. Op 18 september in Zwiep was er een
groot deelnemersveld (ong. 150) verdeeld over 2 wedstrijd
dagen. Senta en ik bleek de enigste combinatie te zijn, die
daar een A- diploma (96 ptn) behaalde. Met een 9 op diri
geren en een 10 voor sleep. Trots was ik op Senta, dat we
ons ras de Grote Münsterlander zo in beeld hadden ge
bracht. We hebben zeker goede training genoten, maar
hebben zelf ook een prachtige locatie thuis om te trainen.
Dat jaar sluiten we af met een mooie MAP-B diploma.
Zomer 2018 had ik mij met Senta ingeschreven voor een
apporteerwedstrijd op de duiven. Totaal nieuwe kost voor
mij en Senta, maar wilde dit graag ervaren. In Ospel was
deze veldwedstrijd. Die dag verliep het bijzonder goed voor

ons, waar andere hondenrassen die dag de verre duif uit
de mais niet kon vinden, bleef Senta doorgaan en vol trots
bracht ze de laatste verloren duif mee. Senta was de
enigste jachthond die dag die alle gewenste apporten
binnenhaalde. We gingen met een big smile en een 1e Zeer
Goed naar huis. Najaar 2018 konden we gaan Mappen. In
Delft een MAP-A met 480 ptn. In Rha waren was ik beter bij
de les en scoorden we MAP-A met 534 ptn een 3e prijs die

dag, tevens beste GM. Een mooie opsteker voor mijzelf om
hier bij onze NGMV goed te scoren. Op dat moment wist ik
dat een Nimrod uitnodiging niet meer aan ons voorbij kon
gaan. Ik merkte ook dat Senta er een weinig doorheen zat
aan het eind van dit seizoen. Met alle liefde deed ze dit voor
mij, maar toch de wouwfactor was even weg. Dat jaar werd
ook weer een GPJC georganiseerd, wat ook mijn interesse
had. Hier wilde ik erg graag naar toe met Senta v.h. Meek
enesch. Ik besloot liever voor de GPJC te gaan en daarna
bezien of ik de uitnodiging tot deelname Nimrod dat jaar
zou aannemen. We behaalden op de GPJC onze Zweet
spoor-F kwalificatie G, was erg blij met dit resultaat. In het
veldwerk kregen we zelfs een vierde beurt toegewezen,
helaas geen vederwild in alle beurten, maar Senta liet wel
bijzonder goede veldwerk lopen zien. Al met al in deze
meerkamp werden we toch 8e.  Hierna stond nog een Map
op ons programma. Wel of niet gaan, na zo’n druk top jaar.
Senta had door het veldwerk op de GPJC zich heerlijk bevrijd
van alle trainings- en proevendruk van het afgelopen sei
zoen. Dus we gingen naar onze laatste Map in Neede dat
jaar. Senta liep de sterren van de hemel, ze was helemaal
will to pleace, niet te beschrijven wat een teamwork Senta
liet zien. In een superzwaar veld met uitmuntende retrievers,
werden we als staande hond 2e met 560 ptn, slechts een
punt minder dan nummer één een retriever, een 3e en 4e
plek waren ook sterke retriever die voor een Nimrodplek
gingen. Met deze 2e plek die dag wist ik dat Senta v.h.
Meekenesch er klaar voor zou zijn om aan de Nimrod in ons
eigen Gelderland deel te kunnen nemen.
 

Senta en Niko (2018)
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Nimrod 12 november 2018. Wat een accommodatie, Kas
teel Doorwerth, mijn eerste deelname aan een Nimrod. Mag
me prijzen met André die me terzijde staat, maar ook alle
trainers die mij hebben geholpen deze weg te begaan.
Uiteindelijk dien je met je eigen inzet en doorzettingsvermo
gen dit doel te gaan bereiken.
Ik heb deze Nimrod erg bewust mogen beleven, had veel
vertrouwen in mijn Senta, ben trots op haar en de wil om
voor mij te willen werken. Op de Nimrod heb je 3 proeven
te gaan, mijn laatste proef was een verre apport over ruim
water, daarna een verloren zoek op haas en een verre fa
zant op de andere zijde. Het markeer apport van eend over
ruim water heeft Senta uitmuntend uitgevoerd, op de haas
had ze wat meer ondersteuning van mij nodig, maar ook
deze kwam snel binnen, bleef de verre fazant nog over, ik
stuurde Senta vooruit, even een correctie, wederom vooruit
en afwachten, ze was en ging diep, met haar uitstekende
kwaliteiten van dirigeren, neusgebruik en doorzettingsver
mogen in zoeken vond ze de verre fazant. We kregen voor
deze proef op de Nimrod 96 v.d. 100 punten. Wat was ik
trots en voldaan na dit laatste onderdeel. Bij het bekend
maken van de uitslag hadden we een 7e plaatst met 174

ptn behaald. Deelname Nimrod 2018 was in één woord
GEWELDIG. Het was een hele mooie bijzondere ervaring.
Ben trots op onze Grote Münsterlanders.
Door de bovenstaande prestaties in 2018 heb ik met Senta
de NGMV MP bokaal (de best presterende GM) en zelfs het
NGMV Veldwerkbokaal (de hoogste prestatie geleverd in
veldwerk) van dat jaar gewonnen.
 
U begrijpt nu waarom André en ik ons hart al sinds 1982
hebben verpand aan de GM, we zijn verknocht aan dit ras
en vinden het heerlijk om met deze honden te werken. Met
onze GM-kennel v.h. Meekenesch, letten we bij onze fokdie
ren naast gezondheid en exterieur op werkeigenschappen
voor o.a. de jacht. Maar zeker ook op goede betrouwbare
karakters. De GM is daarnaast ook een geweldige huishond
en kindervriend.
Met al deze opgedane ervaringen zet ik mij op dit moment
in, om mijn kennis en kunde te delen aan derden onder de
noemer ‘van pup tot jachthond’. Om zo een steentje bij te
dragen aan voorjagers/eigenaren en hun jonge jacht
hond.
      
 

Interview met de gepassioneerde voorja
ger Maria Nieuwenhuis
Een hele bijzondere prestatie om 5 keer deze begeerde
bokaal te mogen ontvangen vindt de gehele redactie.
Daarom wil de redactie daar graag melding van maken in
het verenigingsblad. Wellicht dat er leden zijn, zo bedach
ten we het, die hierdoor geïnspireerd raken en ook een
poging gaan doen om deze bokaal een keer naar huis te
nemen. En wat is mooier dan dat Maria Nieuwenhuis haar
verhaal zelf vertelt. De redactie besloot daarom een vra
genlijstje te maken en die aan Maria voor te leggen. Vragen
die te maken hebben met het behalen van de bokaal.
Uiteindelijk heeft Maria er een mooi verslag aan toegevoegt
dat zeker het lezen waard is.
Hieronder onze vragen en de reactie van Maria:
 
Met welke honden heb je deze bokaal gewonnen?
1993 Lord vom Bußhof
1995 Nanka vom Bu
2002 Birka v.h. Meekenesch
2014 Niko vom Varesfeldt
2018 Senta v.h. Meekenesch
 
Met welke hond heb je meerder keren deze bokaal
gewonnen?
Geen een, steeds een andere GM. Heb dit met 2 reuen en
3 teven gewonnen.
 
Heb je nog speciale herinneringen aan het winnen van
deze bokaal?
Ja zeker, van alle honden heb ik goede herinneringen aan,
zie mijn verslag.
 

Maria met Senta v.h. Meekenesch (GPJC 2018)
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Melding ziekte en overlijden
Aan alle eigenaren van een Grote Münsterlander die
ingeschreven staan in het Nederlandse Honden Stam
boek.

Namens de Fok Begeleidings Commissie.

De Nederlandse Grote Münsterlander Vereniging heeft een
Verenigingsfokreglement (VFR) waarin gezondheidsregels
zijn opgenomen om ervoor te zorgen dat alleen gefokt
wordt met gezonde honden.
 
Met deze regelgeving proberen we te bereiken dat zoveel
mogelijk van de geboren pups tot gezonde honden zullen
opgroeien.
Ook al geeft fokken met gezonde honden natuurlijk nog
geen garantie dat uitsluitend gezonde pups geboren zullen
worden. Om de gezondheid van onze Grote Münsterlan
ders zo goed mogelijk te kunnen bewaken en voor de
toekomst te behouden is het essentieel dat ziekte of overlij
den van Grote Münsterlanders geregistreerd worden in
onze database.

Daarom het verzoek aan alle eigenaren om gezondheids
problemen of overlijden van hun Grote Münsterlander te
melden, door het formulier melding ziekte of overlijden Gro
te Münsterlander in te vullen en te verzenden.

Het formulier is te vinden via deze link:
http://www.grotemunsterlander.nl/meldingsformulier-ziekte-
en-overlijden

Als bij de FBC bekend is welke gezondheidsproblemen er
zich kunnen voordoen, kunnen we proberen om in de
toekomst dit, indien mogelijk, zoveel mogelijk te voorko
men.

Meldingen worden geregistreerd in de Grote Münsterlan
der-database in ZooEasy. Ons streven is om deze database
zo compleet mogelijk te maken en te houden. Daarbij zijn
wij van u afhankelijk.

Uw meldingen worden gebruikt om de gezondheidstoe
stand van ons ras te bewaken ten behoeve van de fokkerij
en dus in het belang van de Grote Münsterlander.

Wat is een nuttige of goede eigenschap van een voor
jager om tot dit resultaat te komen?
Zorg voor een goede basis en balans tussen jou en de hond.
Naast eigen aanleg, kennis en kunde, sta open voor ande
re mensen die je verder kunnen helpen. Je traint je jacht
hond, maar zelf moet je ook gevormd worden, waarom je
een bepaald commando geeft of juist niet en op welk
moment. Voor mij heeft dit ook enige jaren geduurd om op
dit niveau te komen en zelfs nu leer ik nog steeds bij.
 
Waaraan beleef je zelf de meeste voldoening met het
werken van je hond?
Een van de mooiste was met Niko, met al die nazoeken van
grofwild in het veld. De weidelijkheid van de jacht die je
voelt, als je wordt opgeroepen om een aangeschoten en
afgesprongen ree verder in het bos a.d.h.v. zweetspoor
terug wordt gevonden.
Of die keer als gastdrijver, dat Niko op een fazantenjacht
een vos heeft vastgezet in een groot mosterdveld, deze werd
later door een kop geweer geschoten, via de sleep bracht
Niko deze gedode vos bij mij. Trots gevoel en een Waidman
nsheil waardering van alle jagers en drijvers.
En bij Senta na enige jaren van training, in de proeven
steeds beter en allrounder werd.
Senta de apporteerproef op de duif won en Zw-F behaalde
en natuurlijk deelnames aan de MAP’s en GPJC. Mijn 1e
eigen deelname aan een Nimrod. Het willen werken voor
mij en doorzetten is de grote kracht van Senta.

 
Wat zou je zelf nog willen toevoegen aan je interview
(wat nog niet is genoemd)?
Als fokker geven wij het volgende advies mee. Als je kiest
voor een GM, weet ook wat je doel is met deze pup, het is
en blijft een jachthond. Wil je uitsluitend een fijne gezins- of
huishond, of heb je als doel een werkende jachthond.
Want het zijn geweldige honden om mee te trainen, mits je
de GM maar goed opvoedt en goed begeleid naar jouw
doel.
 
(Noot Redactie) Bedankt Maria voor je antwoorden en we
zijn overtuigd dat onze GM-lezers daar iets uit kunnen halen
ter inspiratie.
 
 

Niko vom Varesfeldt (2014)
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gehad nog gedekt mag worden).
Dit verloopt wel altijd via onze ALV, daar onze leden zelf de
keuze mogen bepalen.
 
Het allerbelangrijkste wat al jaren geleden in de AV van de
Raad van Beheer besloten is, maar wat pas nu in IT4Dogs
uitgevoerd kan gaan worden is de normenmatrix.
Wat is de normenmatrix?
De Raad van Beheer heeft regels voor het fokken van
stamboomhonden. Deze regels zijn een toevoeging op de
algemene regels van de overheid. Deze regels uit het Ba
sisreglement Welzijn & Gezondheid (BWG) gelden voor alle
rassen. De normenmatrix is een aanvulling op deze alge
meen geldende regels en is afgestemd per ras. 
Hiervoor heeft een groot aantal rasverenigingen aangege
ven welke gezondheidsonderzoeken en welzijnseisen voor
hun ras van belang zijn.  Dit is, na controle, in de normen
matrix opgenomen.  
De Grote Münsterlander behoort tot de eerste 100 rassen
waarvoor de normenmatrix ingevuld is en operationeel zal
worden. Omdat er voor de Grote Münsterlander één rasver
eniging is heeft het bestuur aan de Raad van Beheer ver
zocht de gezondheidsonderzoeken en de welzijnseisen die
in ons VFR zijn opgenomen ook op te nemen in de normen
matrix, en dit is door de Raad van Beheer goedgekeurd. Dit
betekent dat deze gezondheidsonderzoeken en welzijnsei
sen volgens de huidige planning vanaf 1 mei 2021 zullen
gelden voor álle in Nederland geboren Grote Münsterlan
ders, ongeacht of de fokker wel of geen lid is van de
rasvereniging!
Wat gebeurt er als een fokker na 1 mei 2021 een nest Grote
Münsterlanders fokt wat niet voldoet aan de gezondheids
onderzoeken en welzijnseisen zoals vastgelegd in de nor
menmatrix? Vanaf die datum wordt op de stamboom van
de pups met een groen vinkje of een rood kruis vermeld of
de pup wel of niet voldoet aan de normenmatrix van het ras.
Het is dus voor iedere pupkoper goed herkenbaar op de
stamboom. De stamboom is echter meestal pas bij, of zelfs
ruim na, aflevering van de pup beschikbaar, en dan is de
keuze voor de pup natuurlijk al gemaakt. Maar ook voordien
kan een pupkoper al zien of de pup die hij op het oog heeft
wel of niet voldoet aan de normenmatrix. In IT4Dogs is de
mogelijkheid opgenomen om een proefkruising van de
ouderdieren van de pup te maken, waarin niet alleen de
fokker maar ook de pupkoper al tevoren kunnen zien of de
combinatie wel of niet voldoet aan de normenmatrix. Ook
zijn in Dutch Dog Data van alle stamboomhonden de ge
gevens openbaar in te zien.
Het zal duidelijk zijn dat we met IT4Dogs een nieuw tijdperk
in de kynologie in gaan met veel nieuwe mogelijkheden
voor rasverenigingen, fokkers en eigenaren. Informatie over
IT4Dogs is te vinden op https://www.houdenvanhonden.
nl/over-ons/it4dogs/.
Lida Reeskamp-Blok

Invoering IT4Dogs en normenmatrix
Op 1 december 2020 was het dan zover: de Raad van Be
heer heeft IT4Dogs ingevoerd!
Wanneer onze leden dit lezen is het bijna Kerst en hopen
we natuurlijk dat het allemaal volgens planning verlopen
is. Ten tijde van het schrijven van dit artikel staan we nog
vóór de migratieperiode van het oude programma Darwin
naar het nieuwe IT4Dogs, wat van 23 november tot 1 de
cember zal gaan duren.
Waarom is de invoering van IT4Dogs ook voor ons als ras
vereniging zo belangrijk?
In de eerste plaats omdat IT4Dogs een grote verbetering zal
gaan geven in de afhandeling van de procedures van de
Raad van Beheer. En daar zullen niet alleen besturen van
rasverenigingen van gaan profiteren, ook fokkers gaan
zeker merken dat dek- en geboorte-aangiftes en uitgifte van
stambomen in IT4Dogs  eenvoudiger en vlotter gaan verlo
pen dan tot nu toe. Maar ook voor wie niet fokt met een
hond is IT4Dogs interessant. Iedere hond heeft in IT4Dogs 
namelijk een eigen profielpagina, met daarop alle gege
vens die bij de Raad van Beheer over de hond bekend zijn.
Maar er zijn meer redenen waarom we reikhalzend uitge
keken hebben naar de invoering van IT4Dogs. In de afge
lopen jaren zijn er in de Algemene Vergaderingen van de
Raad van Beheer meerdere besluiten genomen die heel
belangrijk zijn voor het fokbeleid, maar pas daadwerkelijk
ingevoerd en uitgevoerd kunnen gaan worden na de in
voering van IT4Dogs.
Zo is gelijk op 1 december 2020 een wijziging in het Kynolo
gisch Reglement (KR) ingevoerd die ook doorwerkt in het
Verenigingsfokreglement (VFR) van alle rasverenigingen.
Dit betreft de maximaal toegestane inteelt van een combi
natie.
KR Artikel VIII.2 is per 1 december 2020 gewijzigd in:
Een teef mag niet worden gedekt door haar grootvader,
haar vader, haar broer, haar halfbroer, haar zoon of haar
kleinzoon.
En dit betekent dat per diezelfde datum ook Artikel 2.1 van
het VFR is gewijzigd:
Een teef mag niet worden gedekt door haar grootvader,
haar vader, haar broer, haar halfbroer, haar zoon of haar
kleinzoon.
Pups, voortgekomen uit één van de genoemde combina
ties, zullen niet in het NHSB worden ingeschreven (Artikel
VIII.2 KR en Artikel III.14 lid 1l KR)
En omdat het nog wel eens tot misverstanden kan leiden
even een korte uitleg over de gang van zaken indien er in
het KR een wijziging wordt doorgevoerd die ook betrekking
heeft op het VFR, er zijn dan twee mogelijke situaties:
Het is een verzwaring van de regelgeving die verplicht
overgenomen moet worden in het VFR (zoals nu: de verzwa
ring van de inteeltbeperking). Dit verloopt niet via onze ALV,
maar wordt per datum ingang verplicht doorgevoerd in ons
VFR.
Het is een verruiming van de regelgeving die door de ras
vereniging naar eigen keuze wel of niet overgenomen mag
worden in het VFR (zoals bijvoorbeeld de verhoging van de
maximale leeftijd waarop een teef die al eerder pups heeft
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Geboorte berichten
Pups geboren op 29-8-2020 uit de combinatie: Raisa v. ’t Exelseveld x Xero (Sjors) vom Ahler Esch
Het nest bestaat uit 5 reutjes en 4 teefjes.
 
Pups geboren op 22-9-2020 uit de combonatie: Evita v. ’t Woudse Veldt x Xero (Sjors) vom Ahler Esch
Het nest bestaat uit 4 reutjes en 5 teefjes.
 
Pups geboren op 5-12-2020 uit de combinatie: Desta van het Zonnebeekbos x Diewert van Dorkas plek
Het nest bestaat uit 4 reutjes en 5 teefjes
 
 

Fokdierenlijst 
NHSB   Fokteef   Geboren   Eigenaar 

2911944   Ned. Int. Kamp., Clubwinner '17
Uriella (Quinty) Junior od Nezdického Potoka

  29-11-2012   N. Oosterhof.

2914803   Ned. Kamp. Lady v.d. Lobberry   28-02-2013   A.G.E. v.d. Berg

2927212   Evita v. ’t Woudse Veldt   04-06-2013   P.J. Veldt en J. Veldt

2967786   Senta v.h. Meekenesch   25-05-2014   A.F.M. Nieuwenhuis

3014656   Floortje v. 't Woudse Veldt   06-08-2015   P.J. Veldt

3027041   Castra van het Zonnebeekbos   14-12-2015   L. Louwman - v. d. Veen

3029789   Mexx van de Stommeerpolder   04-01-2016   H.F. Kalshoven

3035836   Ned. Lux. Int. Kampioen Clubwinnaar '19
Miss Summer Uut 't Vossebeltseveld

  07-03-2016   A. Jansen/ R. Mentink

3043415   Hind van 't Patriez'n Laand   08-05-2016   E.D. Slooijer-Ardesch

3058615   Ned. Kamp. BW nl'19 v. Walde Donya van het Gina
Florashof

  01-10-2016   K.H. Lukens

3065110   Raisa v. 't Exelseveld   27-11-2016   G. Klokman

3067387   Desta van het Zonnebeekbos   26-12-2016   M. de Putter

3076620   Gindy v. 't Woudse Veldt   23-03-2017   G Rienks

3095050   Ned. Kamp. Gundog Nova Uut't Vossebeltseveld   02-09-2017   B. Nuijts-Consten

3102906   Anne van de Stapperste Eugte   14-11-2017   F.J. de Kroon

NHSB   Dekreu       Eigenaar

9139780   Belg. Kamp. Athos v. 't Reuseldal   07-04-2011   T. de Ruymaeker

2852029   Dürak (Swieber) v. d. Berkelse Akkers   26-08-2011   L.P. Niemantsverdriet

2852350   Bjorn van 't Vriezebosch   27-08-2011   G.D. Velten

2891327   v.Walde Boreas Bartje of Coopers Border   20-07-2012   R. Machielse

2974657   Ned. Int. Kamp., Clubwinner '16, Ned. Jeugd Kamp.
Aiko vom Tieben See

  13-04-2014   N. Oosterhof

2967785   v.Walde Sparko (Schico) van het Meekenesch   25-05-2014   H. Schoenmaker

3035833   Ned. Lux. Int. Kamp. BW'18 Sir Storm
Uut 't Vossebeltseveld

  07-03-2016   H. van der Kraan / M. van der
Kraan

3067382   v.Walde Duron van het Zonnebeekbos   26-12-2016   L. Louwman - v. d. Veen Mede-ei
genaar J. Boers

3076617   Ned. Kamp. B.W. nl'18 Grey Sky v. 't Woudse Veldt   23-03-2017   A. van Velzen

3122745   Xero (Sjors) vom Ahler Esch   02-06-2017   S. Wijnnobel

 

Dekberichten / Verwachte dekkingen / Pups verwacht 
Verwachte dekking midden december tussen:
Ned. Kamp. Gundog Nova Uut't Vossebeltseveld x v.W. Sparko van het Meekenesch
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Gezondheidsuitslagen
NHSB   Naam hond   Geboorteda

tum
  Onderzoek/uitslag   Datum ond

erzoek
  Dierenarts

                   E.C.V.O.           
Oog onderzoek

       

3128169  Evar van het Zonnebeekbos   09-07-2018   Oog/ Voorlopig vrij   20-05-2020   Dr. APM. Schaik-
Verboven

3155143  Whitney van het Meekenesch   15-04-2019   Oog/ Voorlopig vrij   15-07-2020   RROM van de Sandt

3029789  Mexx van de Stommeerpolder   04-01-2016   Oog/Voorlopig vrij   15-07-2020   RROM. van de Sandt

3035833  Sir Storm Uut 't Vossebeltseveld   07-03-2016   Oog/Voorlopig vrij   01-09-2020   Dr. A.M. Verbruggen

3128170  Eino van het Zonnebeekbos   09-07-2018   Oog/Niet vrij   09-09-2020   Nationaal Oogpanel

3175237  Seefest Cosmos   14-06-2019   Oog/ Voorlopig vrij   17-09-2020   RROM. van de Sandt

3095050  Gundog Nova Uut 't Vossbeltseveld   02-09-2017   Oog/Voorlopig vrij   20-10-2020   Dr. Capiau

3076620  Gindy v. 't Woudse Veldt   23-03-2017   Oog/Voorlopig vrij   22-10-2020   RROM. van de Sandt

2967785  Sparko (Schico) van het Meekenesch  25-05-2014   Oog/ Voorlopig vrij   22-10-2020   RROM. van de Sandt

               HD Onderzoek        

3204133  Pepe von Haus Emsing   09-02-2019   HD A  Norbergwaar
de 35 onvoldoende
aansluiting

  02-09-2020   Dr. D. Heijink-Korb

3128173  Elena van het Zonnebeekbos   09-07-2018   HD A Norbergwaar
de 30 onvoldoende
aansluiting

  07-09-2020   Dr. J. Deinum

3167618  Itske v. 't Woudse Veldt   31-07-2019   HD A Norbergwaar
de 30 onvoldoende
aansluiting

  11-09-2020   Dr. RJH. Brinkman

3175237  Seefest Cosmos   14-06-2019   HD A Norbergwaar
de 40 onvoldoende
aansluiting

  21-09-2020   Dr. J. de Hooff

3076620  Gindy v. 't Woudse Veldt   23-03-2017   HD B Botafwijking 1
onvoldoende aansl
uiting

  22-10-2020   Dr. M. Snider

            ED onderzoek        

3204133  Pepe von Haus Emsing   09-02-2019   ED Vrij   02-09-2020   Dr. D. Heijink- Korb

In memoriam: Wout Arxhoek
Op 10 september jl. overleed volkomen onverwacht op
73-jarige leeftijd Wout Arxhoek. Voor onze vereniging werd
Wout veelvuldig gevraagd als keurmeester en het geven
van een lezing. 
De meeste van ons kennen hem als een kundige en bevlo
gen keurmeester op onze Kampioenclubmatch of op an
dere hondenshows. Altijd was hij bereid tot advies en uitleg. 
Hij heeft voor onze vereniging vele malen een lezing gehou
den. De functionele bouw van de hond en het daarbij be
horende gangwerk waren zijn stokpaardje. Hij was daarbij
altijd bereid nog extra uitleg te geven.
De redactie wenst zijn nabestaanden en dierbaren veel
sterkte toe met dit verlies.
 

Wout Arxhoek tijdens het keuren op de jongehondendag
op 9 december 2007
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In memoriam: Puk (Amber), 29
augustus 2020
 
Toen we 14 jaar geleden van ons
appartementje naar een huis met
tuin verhuisden, wisten we: nu komt
er eindelijk een hond! Maar wat
voor eentje?! Via kennissen met va
derhond Boy, kwamen we in aanra
king met de Grote Münsterlander.
Tja, dat was toch wel een groot
ras… En aan jacht deden we niet…
Maar omdat we op zoek waren
naar een sterk en actief ras, gingen
we er tóch voor: we mochten een
Münsterlanderpup uitzoeken.
 
We hebben er geen spijt van
gehad. Vlak voor de zomer kwam
je: Puk, een ondeugend druktema
kertje. Je groeide op tot een eigen
wijze, koppige, slimme, sterke en
vooral enorm lieve hond. Wat heb
ben we veel samen gedaan. Klas
senfeestjes met een hele bende
aan kids, logeerpartijtjes met hon
denvriendjes, over en weer, en na
tuurlijk onze vakanties naar de
Alpen. Ook de weekendjes met
vrienden en honden in mooi gele
gen vakantiehuisjes waren volop
genieten voor jou! Je kon alles aan;
bleef onverstoorbaar doorgaan als
we samen op pad waren. (Er is een
berggeit aan jou verloren gegaan.)
 
Vorig jaar kwam je kleine 'zusje'
Pien. Wat hadden jullie een lol sa
men! Natuurlijk kon je die kleine op
donder ook goed corrigeren en
haar dingen leren. Zoals het een
oudere zus betaamt. We wisten dat
deze dag zou komen. De dag van
afscheid nemen. Onverwacht en
snel. Ook dát wisten we nadat in
april een milttumor bij je werd ont
dekt. We hebben nog een prachti
ge zomer gehad. Én duizend-en-
een mooie herinneringen om op
terug te kijken.
 
Hier houdt jouw verhaal op. Puk,
bedankt voor alles. Voor altijd in
ons hart.
 
Thierry, Monique en Pien (Wanda
van het Meekenesch)

Jubilarissen 2020
 
45 jaar lid van de vereniging:
G.A. van Straten
H. Heida
 
Nieuwe leden van verdienste:
T. van Delft
A.L.E.J. Stoop-te Boekhorst
M.J.A.H.M. van Wanrooij
 
10 jaar bestuur, commissielid en vrijwilliger bij de KCM:
H. IJpelaar

Ereleden NGMV 2020
Ereleden zijn natuurlijke personen die zich jegens de NGMV
bijzonder verdienstelijk hebben gemaakt en daartoe door
de algemene leden vergadering, op voordracht door het
bestuur of op schriftelijk verzoek van tenminste tien leden,
zijn benoemd.
 
Dhr. H.G. Klokman
Mevr. M. van Kuijk-van Noye
Dhr. R. van Kuijk
Mevr. Otto-van de Hamme †
Mevr. A Peters-Klabbers †
Dhr. G. van Straaten
 

Contributie 2021
Uit oogpunt van kostenbesparing verstuurt de NGMV geen
contributienota’s aan haar leden.
Leden die geen machtiging voor automatische incasso
hebben afgegeven worden verzocht de contributie voor 1
maart 2021 te betalen.                                                             
                                
De contributie bedraagt € 25,00 voor hoofdleden en € 10,00
voor gezinsleden.
Het banknummer is NL41ABNA0469260505 t.n.v. Nederland
se Grote Münsterlander Vereniging.

Nieuwe leden

Dhr. P.A. Dominicus Pijnacker

Mw. H. Dominicus-de Zwart   Pijnacker

Mw. M.A.W. Loos Delft

Dhr. M. Ruesink Westendorp

Dhr. K. Vos Hengelo Gld

Mw. S. de Waard Woudsma Schoorl
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Bestuur

Functie Naam Telefoon E-mail

Voorzitter Johan Wilmink 0165-514261 horsemanship@freeler.nl

Secretaris Ria Lukens 0597-646770 secretaris@grotemunsterlander.nl

Penningmeester Janine van der Hoeven 06-21822762 info@lamslag.nl

Bestuurslid FBC Ria Lukens 0597-646770 r.lukens@outlook.com

Bestuurslid GHC Sonja de Ruiter  06-23613990 sonjaderuiter87@hotmail.com

Bestuurslid Red. Nico Engels 0418-515054 nicoengels@ziggo.nl

 

Commissies

Fokbegeleidingscommissie Gebruikshondencommissie Redactiecommissie

Ria Lukens Marcel Veldhuis Marcia van der Kraan

0597-646770 06-10828672 06-40561193

secretaris@grotemunsterlander.nl veldhuismhm@gmail.com marciavanderkraan@gmail.com

Ina te Boome Herwin Roze  Nico Engels

0544-481319 06-27232066 06-49137188 of 0418-515054

teboome@solcon.nl h.roze@home.nl  nicoengels@ziggo.nl

Lida Reeskamp-Blok Jarina Kisjes (veldwerk) Monique van Berkel

lidareeskampblok@ziggo.nl 06-12306396 06-16856556

Simon Wijnnobel jarinakisjes@gmail.com moniquevanberkel@hotmail.com

06-33178890 Jan Heijmer Gitte Hoefman

simon.wijnnobel@gmail.com 06-21221704 06-30034234

  jan.heijmer@planet.nl roger.gitte@gmail.com

  Sonja de Ruiter (veldwerk) redactiegrotemunsterlander@gmail.com

  06-23613990  

  sonjaderuiter87@hotmail.com  

  Nandia van Delden-Naaijer   

  06-50549825  

  nandianaaijer@hotmail.com  

  

 

Agenda N.G.M.V. 2021 
 
I.v.m. de Coronacrisis zijn er activiteiten doorgeschoven
of afgelast. Voor de actuele situatie raadpleeg de web
site van de NGMV.
 
Aanlegproef / Jonge Hondendag
Tot nader bericht
Landgoed Sandenburg, Sandenburgerlaan 6, 3947CS
Langbroek
 
8 Oktober  2021          MAP   
Oktober 8
Emmerweg 12  Rha, 7221 LA Steenderen 
 

Uw hond op de voorpagina? Dat kan!
Stuur een duidelijke STAANDE foto, die geschikt is voor
het publiceren op A4-formaat, naar:  redactiegrotemun
sterlander@gmail.com. Wellicht staat uw hond de vol
gende keer te pronken op de voorpagina. 

Raad van Beheer

Mail:  info@raadvanbeheer.nl
Bel:  T +31(0)20 - 66 444 71

Emmalaan 16-18
1075 AV Amsterdam

Postbus 75901
1070 AX Amsterdam
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www.editoo.nl

Indien onbestelbaar retour: veldkampsweg 2, 7156 RE Beltrum


